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PROTOKÓŁ Nr 4/W/2022 
ze wspólnego posiedzenia 

- Komisji Rewizyjnej,  

- Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

- Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 maja 2022 roku 
 

Posiedzenie odbyło w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, ul. Mickiewicza 

46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 900 – 1115. 

Uzgodniony przez przewodniczących poszczególnych komisji prowadzący posiedzenie: radny 

JERZY CHILKIEWICZ. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni radni:                                              

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty (Przewodniczący) 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

- ONACIK Jerzy 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- PAC Jerzy 

- TKACZUK Lucyna 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz (Przewodniczący) 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK Jerzy 

- PAC Jerzy 

Listy obecności radnych – członków poszczególnych komisji stanowi Załącznik Nr 2 do 

protokołu.  

Obecne osoby zaproszone: 

- Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 
 

Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr 3/W/2022 ze wspólnego wyjazdowego posiedzenia Komisji 

Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 19 kwietnia 2022 r. 

4. Zaopiniowanie materiałów na XXXVIII Sesję Rady Gminy, zwołaną na dzień 27 maja  

2022 roku: 
a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok; 

b) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce wodnej; 
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c) Projekt uchwały w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bielsk Podlaski oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bielsk Podlaski; 

d) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo, gm. Bielsk Podlaski – 

obszar 1; 

e) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo, gm. Bielsk Podlaski – 

obszar 2; 

f) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo, gm. Bielsk Podlaski – 

obszar 3; 

g) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Plutycze, gm. Bielsk Podlaski; 

h) Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących projektu 

Strategii Terytorialnej Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia; 

i) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 

stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Parcewo/; 

j) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmian programu ochrony 

powietrza /wniesiona przez Cech Zdunów Polskich/; 

k) Projekt uchwały w sprawie udziału Gminy Bielsk Podlaski w opracowaniu i realizacji 

Lokalnej Strategii Rozwoju Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Puszcza 

Białowieska” na lata  2021-2027. 

l) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych. 

5. Sprawy bieżące. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do pkt 1)  
Prowadzący posiedzenie radny JERZY CHILKIEWICZ otworzył wspólne posiedzenie komisji, 

przywitał wszystkich obecnych. Przypomniał klauzulę dotyczącą rozporządzenia o ochronie 

danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych osób 

fizycznych.  

 

Do pkt 2)  
JERZY CHILKIEWICZ przedstawił proponowany porządek posiedzenia połączonych komisji.  

Radna LUCYNA TKACZUK poinformowała, że przed wspólnym posiedzeniem komisji odbyło 

się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na którym rozpatrzono skargę Klubu 

Radnych Konstruktywni „na organy Gminy Bielsk Podlaski w związku z zaniedbaniem w 

realizacji wieloletniego rządowego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019 – 2023”. W związku z tym, że komisja przyjęła opinię w tej sprawie, Przewodnicząca 

Komisji LUCYNA TKACZUK oraz Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW  

OLSZEWSKI zaproponowali, aby porządek najbliższej sesji zwołanej na dzień 27 maja 2022 r. 

uzupełnić o ten punkt i na sesji przeprowadzić głosowanie nad już zaktualizowanym 

porządkiem. Wójt Gminy RAISA RAJECKA dodała, że co prawda termin załatwienia skargi 

został przedłużony do końca czerwca br., skoro jednak jest przygotowane rozstrzygnięcie 

komisji, to nie ma sensu przekładanie przyjęcia uchwały na czerwiec. Opinia Komisji została już 

sporządzona w wersji papierowej i w dniu dzisiejszym zostanie przekazana radnym na tablety. 

Treść skargi została radnym przekazana wcześniej.  

Pytań i uwag do porządku posiedzenia komisji nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania 

nad propozycją uaktualnienia porządku sesji poprzez wprowadzenie punktu dotyczącego 

rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy.  
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Propozycja została przyjęta większością głosów w głosowaniu jawnym przez członków 

poszczególnych komisji (1 głos „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”).  

 

Do pkt 3)  
Do protokołu Nr 3/W/2022 ze wspólnego wyjazdowego posiedzenia Komisji Rady Gminy 

Bielsk Podlaski z dnia 19 kwietnia 2022 r., którego treść została przekazana radnym w formie 

elektronicznej, nie zgłoszono uwag.        

Protokół został  przyjęty w głosowaniu jawnym większością głosów przez członków 

poszczególnych komisji (2 głosy „wstrzymujące się”).  

 

Do pkt 4a)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, 

stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Uzgodniono, że treść sprawozdania zostanie w skrócie 

przedstawiona na sesji przez Skarbnika Gminy – Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację bez potrzeby przeprowadzania 

głosowania. 

 

Do pkt 4b)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej spółce 

wodnej, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu.  

Prowadzący posiedzenie radny JERZY CHILKIEWICZ przypomniał, że co roku Spółka Wodna 

Biała otrzymuje z budżetu gminy dotację celową  na konserwację urządzeń melioracyjnych w 

wysokości 25 tys. zł. Dodał, że jest to kwota wystarczająca. Podzielił się swoimi 

doświadczeniami ze współpracy z „Polskimi Wodami”. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację w głosowaniu jawnym większością 

głosów przez członków poszczególnych komisji (1 głos „wstrzymujący się”).  

 

Do pkt 4c) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie oceny aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Bielsk Podlaski oraz miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 5 do 

protokołu. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację komisji bez konieczności 

przeprowadzania głosowania.  

 

Do pkt 4d, e i f) 
Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały dot. przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo, gm. Bielsk Podlaski – obszar 1, 

stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały dot. przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo, gm. Bielsk Podlaski – obszar 2, 

stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu.  

Wniosek Wójta Gminy w sprawie projektu uchwały dot. przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo, gm. Bielsk Podlaski – obszar 3, 

stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  
 

Radny JERZY BAJENA 

- Zwrócił uwagę, że realizacja tych uchwał (w przypadku ich przyjęcia), będzie wymagała 

dużych środków finansowych. Przedstawione uzasadnienie odnośnie celowości nie przekonało 

radnego, zapytał, dlaczego jest to sprawa pilna, bo radny takiej potrzeby nie widzi i czy jest 

zainteresowanie tym terenem ? 
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Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Przedstawił krótkie uzasadnienie dotyczące przystąpienia do sporządzania miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo (obszar 1-3). W swojej 

wypowiedzi zaznaczył, że tak naprawdę plany należy opracowywać sukcesywnie dla całej 

gminy. Ostatnio były robione dla Augustowa, teraz będą opracowywane dla Parcewa. Zwrócił 

uwagę na podmiejski charakter obu miejscowości. Wnioski w sprawie planów zostały 

sporządzone, aby zapobiec niekontrolowanej zabudowie na tym terenie. Nie ma konieczności 

sporządzania wszystkich planów w jednym roku. Koszty będą dosyć wysokie z uwagi na duży 

obszar, stąd wniosek o sporządzenie planów tylko dla trzech sektorów. Dodał, że opracowanie 

planów zostanie zlecone uprawnionym planistom. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

-  Zwróciła uwagę na konieczność zachowania ładu przestrzennego, nie ma jednak szansy, aby w 

ciągu jednego roku sporządzić plany dla wszystkich miejscowości. Dotychczas sporządzono 

plany dla kilku obszarów wsi Augustowo, teraz przyszła kolej na Parcewo, wymieniła kolejne 

wsie bezpośrednio graniczące z miastem (m.in. Hołody, Widowo, Biała, Hryniewicze Duże, 

Proniewicze, Orzechowicze, Piliki, Szastały). Jest prawdopodobieństwo, że dla tych 

miejscowości będą robione plany w następnych latach. Najpierw jednak propozycja dotyczy 

miejscowości bezpośrednio przylegających do miasta, bo tu zabudowa jest najbardziej 

intensywna,  

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI (Przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych) 

- Powiedział, że zawsze był przekonany o potrzebie sporządzenia planów zagospodarowania 

przestrzennego dla gminy. Nie zgodził się natomiast z interpretacją, zgodnie z którą plany należy 

w pierwszej kolejności opracowywać dla miejscowości położonych  bezpośrednio przy Bielsku 

Podlaskim. Zdaniem radnego należy zadbać również o inne miejscowości i do zadania podejść 

kompleksowo, bo inne miejscowości mają te same problemy, a nawet większe. Położenie wsi 

blisko Bielska oznacza, że i tak te miejscowości są w lepszej sytuacji. Objęcie miejscowości 

planem zagospodarowania rozwiązuje dużo problemów, jednak położenie blisko Bielska nie jest 

argumentem. Nie ma wsi mniej lub bardziej ważnych. Opracowanie planów dla większych 

obszarów (sugestia, aby podzielić Gminę np. na 4 części) pozwoliłoby na zmniejszenie kosztów. 

W ciągu czterech kadencji plany byłyby sporządzone dla całej gminy. W swojej wypowiedzi 

radny nawiązał  również do okoliczności przystępowania do opracowywania planów dla wsi 

Augustowo. Wszędzie są potrzeby przyjęcia planu, m.in. we wsi Nałogi, gdzie radny mieszka. 

Uzyskanie decyzji o warunkach zabudowy jest czasochłonne i wymaga występowania do 

różnych instytucji. Powiedział, że generalnie jest za opracowaniem tych planów.  

- Radny po raz kolejny zwrócił też uwagę, że gmina powinna mieć koncesję na wydobywanie 

żwiru. 

 Radny JERZY ONACIK 

- Zgodził się z opinią Przewodniczącego Komisji, że jak planem zostanie objęty większy obszar, 

wówczas koszty będą  niższe. Natomiast radny JERZY PAC interesował się, kto składał 

wnioski w sprawie sporządzenia planów. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Nawiązując do wypowiedzi radnego ANATOLA GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO 

poinformowała, że koszt opracowania planu dla całej gminy wyniósłby  około 4 mln złotych. 

Podejmując uchwałę w tej sprawie należy równolegle zabezpieczyć na ten cel pieniądze w 

budżecie gminy. W tej chwili takich środków w budżecie nie ma. Pani Wójt zwróciła się do 

radnych o zgłaszanie propozycji rozwiązania tego problemu. Odnosząc się do sugestii dotyczącej 

koncesji na wydobywanie żwiru, powiedziała, że na terenie gminy nie ma zasobów dobrej 

jakości żwiru, który by się nadawał do naprawy dróg.  Aby uzyskać koncesję, należałoby 

utworzyć zakład komunalny. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 
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Powiedział, że w Nałogach są 2 firmy, które kupiły działki na terenie gminy, uzyskały koncesję i 

wydobywają żwir. Gmina powinna mieć piasek i żwir  do naprawy dróg gminnych. Rolnicy 

korzystają z bardzo drogiego ciężkiego sprzętu rolniczego, który niszczy się na złej jakości 

drogach. Na polne drogi można wykorzystać również żwir gorszej jakości.  Przypomniał, że w 

gminie funkcjonował kiedyś Zakład Usług Komunalnych, więc jeśli jest taki wymóg, to zakład 

taki można byłoby ponownie utworzyć. Powiedział, ze przez 7 lat nie otrzymał dla swojej wsi 

wywrotki żwiru.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Poinformowała, że wszystkie drogi gminne są ubezpieczone, ale jak dotąd nikt z 

użytkowników dróg nie złożył wniosku o wypłatę odszkodowania.  W przypadku uszkodzenia 

wystarczy fakt zgłosić na policję, sporządzić protokół, a następnie wniosek o odszkodowanie do 

ubezpieczyciela. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Powiedział, że drogi gminne, zwłaszcza polne, są za słabe i nie są przystosowane do sprzętu 

rolniczego, jakim dysponują teraz rolnicy, 

Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

- Zwrócił uwagę na niewłaściwe użytkowanie dróg przez osoby korzystające z nich. 

Radny JERZY PAC 

- Również poinformował, że do Łubina Kościelnego nie był przywożony żwir, nic nie było 

robione. Powiedział, że Pani Wójt nie chce współpracować z radnym. Zgłosił też zastrzeżenia co 

do kontaktu z pracownikami Urzędu Gminy w zakresie organizacji robót na terenie sołectwa 

(brak informacji o planowanych pracach, brak kontaktu telefonicznego).  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Wyraziła zdziwienie stwierdzeniem radnego, że w Łubinie Kościelnym nic się nie robi. 

Radny JERZY PAC 

- Potwierdził swoją opinię i wypowiedział się na temat ostatnio wykonanego odcinka drogi 

powiatowej (przy szkole). Ocenił, że wymieniony kawałek drogi będzie wymagał naprawy, 

ponieważ woda rozmyje nawierzchnię i uszkodzi przejście dla pieszych. Radny posiada zdjęcia 

potwierdzające ten fakt. Poddał w wątpliwość, czy ta droga w ogóle została odebrana, ponieważ 

nie było uroczystości jej otwarcia.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zwróciła uwagę, że jest to inwestycja powiatowa, więc do tej jednostki należy zgłaszać 

zauważone nieprawidłowości, bez względu na to, czy droga została odebrana. Dodała, że  

organizacja uroczystości otwarcia drogi również leży w gestii powiatu oraz sołtysa wsi jako jej 

gospodarza. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI 

- Zwrócił uwagę radnemu, że ciągle krytykuje współpracę z różnymi podmiotami. 

Radny JERZY PAC 

- Stwierdził, że fakt dofinansowania inwestycji powiatowej z budżetu gminy oznacza, że 

naprawa drogi powinna również leżeć w interesie Wójta Gminy. Ponownie zarzucił, że 

pracownicy Urzędu Gminy nie uprzedzają radnego (który jednocześnie jest sołtysem) o pracach, 

jakie będą wykonywane w sołectwie. Aby te kwestie wyjaśnić, na salę został poproszony 

Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej – PIOTR HRYNIEWICKI, który 

potwierdził, że osobiście dzwonił do radnego, ale ten nie odbierał telefonu, a potem nawet nie 

oddzwonił.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zwróciła radnemu uwagę, że ciągle jest niezadowolony. Powiedziała, jak powinna wyglądać 

współpraca z sołtysem, m.in. przy organizacji uroczystości związanych z otwarciem dróg i do 

kogo powinna należeć inicjatywa w tej sprawie. Sołtys jest gospodarzem na terenie sołectwa i 

jeśli jest jakiś problem, to powinien to zgłosić do odpowiedniego podmiotu. 
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Radny JERZY PAC 

 - Powiedział, że wielokrotnie pisał wnioski o ujęcie w budżecie gminy drogi powiatowej w 

Łubinie Kościelnym, ale bez skutku.  

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA  

- Wyjaśniła, że nie może w budżecie gminy  ująć drogi powiatowej, aczkolwiek zawsze, po 

wystąpieniu powiatu, z budżetu gminy przeznaczane są środki na współfinansowanie inwestycji. 

Mieszkańców nie interesuje, czyja to jest droga, chcą jedynie, aby była ona przejezdna. Do 

każdej drogi powiatowej Wójt składał wniosek do Rady Gminy w sprawie dofinansowania 

inwestycji z budżetu gminy. Powiat nie wybudował żadnej drogi bez udziału gminy. Radny 

zapytał, ile Powiat dołożył do tej drogi ? Pani Wójt odpowiedziała, że jeśli jest potrzeba 

uzyskania dodatkowych informacji na temat tej drogi, można zwrócić się do powiatu o 

udzielenie informacji publicznej. Zdaniem radnego  Powiat nie poniósł kosztów tej inwestycji, 

ponieważ otrzymał dofinansowanie z zewnątrz. 

Radny JERZY PAC zwrócił się do Kierownika PIOTRA HRYNIEWICKIEGO z pytaniem 

„kiedy będzie dokończona droga, którą popsuliście ?” 

Kierownik odpowiedział, że trudno zadeklarować dokładną datę, ale w pierwszej kolejności będą 

realizowane drogi w ramach funduszu sołeckiego, a później sukcesywnie kolejne drogi. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zgłosił uwagę co do braku ze strony Urzędu Gminy informacji o planowanych robotach na 

terenie sołectwa. Zapytał o drogę w Augustowie łączącą drogę wojewódzką z drogą krajową. 

Przypomniał o wydatkach przeznaczonych na wskazanie palików wytyczających granice.                     

Przypomniał, że osobiście odnalazł kilka palików i odkopywał je, bo były niewidoczne. 

Radny JAN KOWALCZUK 

- Powiedział, że w przypadku zaplanowanych robót w Miękiszach, żona jako sołtys otrzymuje 

telefoniczne informacje z Urzędu Gminy.  

 

Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Prowadzący posiedzenie radny JERZY CHILKIEWICZ zaproponował przegłosowanie opinii 

na temat przedłożonych projektów uchwał dotyczących przystąpienia do sporządzenia 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Parcewo – obszary 

1, 2 i 3.  

Wszystkie 3 wnioski Wójta Gminy w tej sprawie uzyskały akceptację w głosowaniu jawnym 

większością głosów przez członków poszczególnych komisji (1 głos „wstrzymujący się”). 

Podczas głosowania nieobecny był radny ANDRZEJ BOROWSKI. 

 

Do pkt 4g) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części gruntów wsi Plutycze, gm. 

Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  

Uzasadnienie wniosku przedstawił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Wyjaśnił, że 

Plan Zagospodarowania Przestrzennego jest jedną z form ochrony zabytków, o co zabiegał 

Wojewódzki Konserwator Zabytków w Białymstoku w związku z występującą w Plutyczach 

unikalną drewnianą zabudową. Przyjęcie planu umożliwi negocjacje co do formy ochrony.  

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA  

-   Uzupełniając tę wypowiedź zwróciła uwagę, że ochrona konserwatorska wiązałaby się z 

wieloma obostrzeniami nałożonymi na mieszkańców, nawet przy wymianie okna w budynku, 

czy dachu na stodole lub innego remontu,  natomiast przyjęcie planu może złagodzić te 

obostrzenia. Uprzedziła jednak, że opracowanie planu może być długotrwałe. Powiedziała o 

spotkaniach Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków z mieszkańcami, m.in. w Plutyczach. 

Rozważano różne rozwiązania, ale propozycja przedstawiona radnym wydaje  się najlepszym 



7 

 

rozwiązaniem, ponieważ najbardziej złagodzi obostrzenia związane z ochroną konserwatorską. 

Radna ALINA KORSZAK 

- Zwróciła uwagę, że dotychczas nie było konkretnej dyskusji o planach lub rozmowa taka była 

niewystarczająca, ale Rada Gminy powinna do tego tematu podejść całościowo. Bez planów 

uzyskanie warunków zabudowy trwa nawet do pół roku, Radna zdaje jednak sobie sprawę, że 

nie da się wykonać planu dla całej gminy. Potwierdziła, że przy ochronie konserwatorskiej 

zmiana dachu może trwać nawet 2 lata.  

 

Do przedłożonego projektu uchwały innych pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał jed-

nogłośną akceptację w głosowaniu poszczególnych komisji. 

 

Do pkt 4h) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych 

dotyczących projektu Strategii Terytorialnej Partnerstwa Południowo-Wschodniego Podlasia stanowi 

Załącznik Nr 10 do protokołu.  
Radny JERZY BAJENA 

- Stwierdził, że zawarte we wniosku uzasadnienie jest ogólnikowe, a treść strategii nawet w ogólnych 

zarysach nie jest znana. Radny był zainteresowany, czyja to inicjatywa, jakie działania są przewidziane w 

Strategii, czy będą one związane z rewitalizacją, jakiego obszaru ma dotyczyć ta Strategia, jakie sfery 

życia społeczno-gospodarczego obejmie ? 

Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

- Poinformował, że liderem tego przedsięwzięcia opracowywanego przy udziale Urzędu 

Marszałkowskiego jest Starosta Powiatu Hajnowskiego. Jest to strategia gospodarcza (a nie plan 

rewitalizacji), w której ustalono główne obszary współpracy między samorządami. Zawarte zostało 

porozumienie pomiędzy samorządem województwa podlaskiego a powiatami: bielskim, siemiatyckim i 

hajnowskim. Do porozumienia dołączyły gminy z tych powiatów oraz dwie gminy z powiatu 

białostockiego – Gródek i Michałowo. Celem przedsięwzięcia jest wzmocnienie współpracy pomiędzy 

gminami i powiatami. Każda gmina ma przeprowadzić konsultacje, podczas których można będzie się 

wypowiadać na temat strategii.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA  

- Dodała, że konsultacje są planowane w okresie od 21 czerwca do 26 lipca 2022 r. Po otrzymaniu 

projektu strategii przed tym terminem, zostanie on udostępniony wszystkim zainteresowanym w sposób 

zwyczajowy. Jeśli będzie taka potrzeba – tekst zostanie przekazany radnym na tablety. Zachęciła do 

zapoznania się z jego treścią. Zgłoszone uwagi zostaną przekazane do Lidera projektu. 

Do przedłożonego projektu uchwały więcej pytań nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację 

komisji bez konieczności przeprowadzania głosowania.  

 

Do pkt 4i) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski /Parcewo/, stanowi Załącznik 

Nr 11 do protokołu.  

Pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację poszczególnych komisji jednogłośnie 

w głosowaniu jawnym. 

 

Do pkt 4j) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zmian 

programu ochrony powietrza /wniesiona przez Cech Zdunów Polskich/ stanowi Załącznik Nr 12 do 

protokołu.  

Radna LUCYNA TKACZUK  

- Jako Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, poinformowała, że Komisja 

rozpatrzyła petycję i jednogłośnie przychyliła się do wniosku Wójta Gminy. Gmina nie posiada 

kompetencji do podjęcia czynności, o których mowa w petycji. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI (przewodniczący Komisji Rewizyjnej) 
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- Przed wypowiedzią na temat petycji odniósł się do dyskusji w punkcie dotyczącym planów 

zagospodarowania przestrzennego dla trzech obszarów we wsi Parcewo. Powiedział, że jest mu 

przykro (w związku z wykazanymi w trakcie dyskusji wątpliwościami co do zasadności 

opracowywania tych planów). Podkreślił, że przez kadencje, w których pełnił funkcję radnego, 

zawsze głosował za inwestycjami na terenie gminy, których koszty były często wielomilionowe, 

a w przypadku Parcewa emocje budzą koszty rzędu kilkudziesięciu tysięcy. Jedną z działek w 

Parcewie przeznaczono do sprzedaży, aby złagodzić skutki finansowe opracowania planów. 

Podkreślił, że po to podzielono proces przygotowywania planów na etapy, żeby koszty były 

mniej odczuwalne. Plany są potrzebne na wsiach i zdaniem radnego należy je realizować.  

- Odnośnie petycji, powiedział, że każdy kto posiada dom, przeważnie ogrzewa go w tradycyjny 

sposób. Drzewo, które rośnie pobiera dwutlenek węgla w takiej samej ilości, w jakiej wydala 

CO2 podczas spalania. Zgodził się z uzasadnieniem do projektu uchwały, że działania 

oczekiwane w treści petycji nie leżą w kompetencjach Rady Gminy, ale zasugerował uzupełnić 

uzasadnienie stwierdzając, że mimo zasadności petycji Rada nie posiada kompetencji do 

podjęcia tego rodzaju działań.  

Radny JERZY PAC 

-  Zwrócił również uwagę, że mieszkańcy, którzy wymienili piece (na pellet lub ekogroszek) nie 

mogą wykorzystać na swoje potrzeby drewna, które wcześniej przygotowali na opał. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Przychylił się do propozycji radnego Walentego Gałuszewskiego w sprawie uzupełnienia 

uzasadnienia. Zwrócił uwagę, że firmy produkujące piece centralnego ogrzewania nie mogą 

produkować tzw. „kopciuchów”. Ich użytkownicy powinni mieć gwarancję użytkowania tych 

starych pieców (może wprowadzić taki zapis w uchwale). Radni prowadzili dyskusję na temat 

palenia w piecach (czym palić i jak palić), ale nie sformułowano zapisu w projekcie uchwały, 

który wskazywałby na zasadność petycji, ponieważ projekt uchwały dotyczy stwierdzenia, że 

Rada nie posiada kompetencji do prowadzenia sugerowanych w petycji działań, więc inne zapisy 

(o zasadności petycji) nie mogą się znaleźć w uchwale, bo ich treść wykluczałaby się wzajemnie.  

Innych uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację komisji bez potrzeby przeprowadzania 

głosowania. 

 

Do pkt 4k) 
Projekt uchwały w sprawie udziału Gminy Bielsk Podlaski w opracowaniu i realizacji Lokalnej Strategii 

Rozwoju Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Puszcza Białowieska” na lata  2021-2027, stanowi 

Załącznik Nr 13 do protokołu.  

Uznając, że kontynuowanie przynależności gminy do Lokalnej Grupy Działania „Puszcza Bia-

łowieska” jest korzystne i umożliwi korzystanie z możliwości dofinansowania, komisje zaakcep-

towały projekt uchwały bez konieczności przeprowadzenia głosowania.  

 

Do pkt 4l) 
Wniosek Wójta Gminy dotyczący projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych,   stanowi Załącznik Nr 14 do 

protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Stwierdziła, że strażacy OSP uczestniczący w działaniach ratowniczo-gaśniczych zasługują na 

podziw i uznanie. Od 2018 roku wysokość ekwiwalentu za udział w akcjach nie była 

nowelizowana, stąd wniosek o jego podwyższenie, bo są to ludzie dbający o życie i mienie 

mieszkańców.  

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI  

- Stwierdził, że propozycja jest zasadna. Podkreślił, że strażacy – ochotnicy nie wyjeżdżają po 

zarobek. Wspierają państwową straż pożarną, a  niejednokrotnie przyjeżdżają pierwsi na miejsce 

zdarzenia i pozostają do końca akcji po pożarze, aby dogasić pogorzelisko. Ekwiwalent jest 
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potrzebny nawet po to, by zakupić m.in. niezbędne środki higieny. Należy wyrazić podziw i 

chwałę tym ludziom, więc wniosek o podwyższenie ekwiwalentu jest całkowicie słuszny. 

Przewodniczący Rady Gminy STANISŁAW OLSZEWSKI dodał, że proponowana kwota nie 

jest wygórowana, a należy wziąć również pod uwagę, że często wyjazdy na miejsce zdarzenia 

odbywają się w porze nocnej. 
 

Do przedłożonego projektu uchwały pytań i uwag nie zgłoszono. Wniosek uzyskał akceptację 

poszczególnych komisji bez potrzeby przeprowadzenia głosowania. 

 

Do pkt 5) 
Sprawy bieżące. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

-  Poinformowała  o odpowiedzi Wójta Gminy Orla w sprawie pomocy finansowej, jaką Gmina 

Bielsk Podlaski miałaby przyznać na przebudowę stacji wodociągowej w miejscowości Oleksze. 

Innych spraw nie zgłoszono. Treść pisma została przekazana radnym w formie elektronicznej. 

Radny JERZY BAJENA 

- Jako reprezentant południowo-wschodniej części gminy opowiedział się za przyznaniem 

pomocy Gminie Orla. Przeprowadzone badania wskazują na wysoką jakość wody z ujęcia wody 

w Olekszach. Zdaniem radnego decyzja o rozbudowie ujęcia jest logiczna. Ujęcie wody znajduje 

się u zbiegu granic gmin: Bielsk Podlaski, Orla i Boćki. Dostarczanie wody jest zadaniem 

priorytetowym i strategicznym, nie jest działalnością komercyjną nastawioną na zysk.  

Ponieważ mieszkańcy tej części gminy korzystają z wody ze stacji Oleksze, więc Gmina Bielsk 

Podlaski powinna uczestniczyć w tym przedsięwzięciu. Jest to wydatek racjonalny i społecznie 

bardzo potrzebny. W dyskusji na ten temat, inni radni mieli nieco odmienne zdanie, uznając, że 

za pobór wody gmina płaci z budżetu gminy.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA  

- Potwierdziła, że jeśli gmina świadczy usługi, to otrzymuje za to pieniądze w wysokości 

uzależnionej od poboru wody przez mieszkańców. Wątpliwości budziło również, czy Gmina 

może przyznać dotację na ten cel, jeśli stacja w Olekszach była dofinansowywana z innych 

funduszy. Każda dotacja wymaga sprawdzenia. W sytuacji zwiększenia kosztów utrzymania 

ujęcia wody i uznaniu, że cena za 1 m3 wody jest zbyt niska, można podjąć decyzję  o zmianie 

ceny za wodę. Temat ten należy przekonsultować z Regionalną Izbą Obrachunkową. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zapytał, w jakim stopniu są zaawansowane działania organizacyjne w sprawie remontu 

świetlicy wiejskiej we wsi Mokre ? 

Swoją odpowiedź na postawione pytanie, Wójt Gminy skupiła na rozważaniach na temat 

funduszu sołeckiego. Zwróciła uwagę na wzrost wszystkich kosztów remontowych, wzrosły 

wydatki na szkoły, transport i energię elektryczną. Podobna sytuacja występuje również w 

innych gminach, stąd niektóre samorządy wyłączają oświetlenie uliczne w porze nocnej, aby 

zmniejszyć wydatki. Powiedziała, że do końca czerwca br. planowane jest przeliczenie 

przewidywanych kosztów i ocena, czy budżet gminy „wytrzyma”  zadania zaplanowane na 2022 

rok.  

Dwukrotnie  był ogłaszany przetarg na remont oczyszczalni ścieków w Łubinie Kościelnym. 

Pozyskana kwota dofinansowania (5,5 mln) oraz środki gminy (1 mln zł) nie wystarcza na jego 

przeprowadzenie. Złożone oferty prawie dwukrotnie przewyższają możliwości finansowe gminy. 

Podkreśliła bezwzględną konieczność wyremontowania oczyszczalni. Aktualnie jest rozważana 

koncepcja etapowania tej inwestycji oraz możliwość złożenia kolejnego wniosku o 

dofinansowanie z „Polskiego Ładu”. Nie przewiduje się zaciągania kredytów, zostanie 

ogłoszony trzeci przetarg. Pani Wójt poinformowała o złożonych wnioskach do „Polskiego 

Ładu” na budowę dróg (m.in. na Podbiele-Koszki, Rajsk-Plutycze, Kożyno-Hukowicze), które 

mają być rozpatrzone do końca czerwca br. Zwróciła uwagę, że szacunki kosztów inwestycji po 
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złożeniu wniosku o dofinansowanie  stają się nieaktualne. zadeklarowała, że będą składane 

wnioski na kolejne inwestycje, jeśli będzie taka możliwość. Poinformowała również, że w dniu 

27 maja w Podlaskim Urzędzie Wojewódzkim zostanie gminie przekazana nagroda  w postaci 6 

laptopów za zajęcie wysokiego 5. miejsca w województwie za organizację „samospisu” w Spisie 

Powszechnym Mieszkańców przeprowadzonym w 2021 roku. Na sesji podziękuje wszystkim 

tym, którzy byli zaangażowani w to przedsięwzięcie. Przypomniała, że za szczepienia przeciw 

Covid-19 Gminie Bielsk Podlaski również przyznano nagrodę w wysokości 500 tys. zł. 

Radny JERZY BAJENA 

- Powiedział, że całościowe spojrzenie przedstawione przez Panią Wójt nie dało nadziei na 

przeprowadzenie remontu świetlicy we wsi Mokre. Poinformował, że Jego żona, która pełni 

funkcję sołtysa tego sołectwa, traktuje temat remontu bardzo poważnie. Na prośbę Pani Wójt 

(skierowaną w końcu 2021 roku) znalazła wykonawcę, który przeprowadziłby remont. Osoba ta 

miała skontaktować się z Kierownikiem Referatu – PIOTREM HRYNIEWICKIM. 

Przygotowano wstępny kosztorys i zakres rzeczowy remontu. W koszt remontu miał być 

wkomponowany fundusz sołecki. Zdaniem radnego, mieszkańcy wsi zostali „wyprowadzeni w 

pole”. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Zwróciła uwagę, że jest dopiero maj, a do końca czerwca zostanie przeprowadzona analiza 

budżetu, aby wiedzieć, jaką kwotą dysponujemy i ile trzeba będzie dołożyć. Z jej wypowiedzi 

nie wynikało, że fundusz sołecki zostanie wsi odebrany i przeznaczony na inne zadania. Zgodnie 

z wcześniejszym planem oraz wnioskiem sołectwa, fundusz sołecki zostanie przeznaczony na 

remont świetlicy we wsi Mokre. Analiza zaplanowanych zadań oraz kosztów ich realizacji 

pozwoli na określenie, ile brakujących środków trzeba będzie dołożyć do remontu oprócz 

funduszu sołeckiego. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zwrócił się do radnego MIKOŁAJA CARA, który został wybrany z okręgu obejmującego 

m.in. wieś Mokre, ale nigdy nie zabrał głosu w sprawie Mokrego, natomiast jest skuteczny w 

kwestii remontu świetlicy w Knorydach, która zdaniem radnego jest w dobrym stanie. Radny 

chciał też dowiedzieć się, czy powiat składał w tym roku wniosek o dofinansowanie drogi w 

Podbielu. 

Prowadzący posiedzenie radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Powiedział, że jego zdaniem, wypowiedź Wójta Gminy sugeruje, aby uzbroić się w cierpliwość 

w kwestii realizacji m.in. zadań remontowych. Do końca czerwca sytuacja się wyjaśni 

Powiedział, że od czterech kadencji, kiedy jest radnym nie udało się wyremontować drogi Rajsk-

Plutycze. Następnie odbyła się dyskusja o zaangażowaniu radnych w realizację zadań w swoim 

okręgu wyborczym, również radnych Rady Powiatu. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  
- Przytoczył kilka przykładów aktywności swojej żony, która jest radną Powiatu Bielskiego, 

m.in. zebrała 400-500 podpisów mieszkańców w sprawie drogi powiatowej (do Strabli), która 

jest realizowana. Powiedział, że inne drogi otrzymały dofinansowanie z budżetu gminy do 

połowy kosztów, natomiast droga do Strabli jedynie 12,5%. Dodał, że zabiegał o drogę do 

Strabli, chociaż leży ona w odległości 5 km od wsi radnego.  

Powiedział również o zabiegach ze swojej strony dotyczących budowy drogi do Stryk, 

podkreślił, że jest wiele dróg wymagających remontu, ale nie wszystkie inwestycje uda się 

zrealizować. 

  Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do aktywności radnego, przypomniała, że jakiś czas temu wypowiedzi radnego 

dotyczyły braku sensu remontowania świetlic, jeśli mają tam odbywać się tylko stypy. Wynikało 

z nich, że radny był przeciwny remontom świetlic wiejskich. Dodała, że radna powiatowa 

mogłaby co najmniej raz w roku przyjść na sesję Rady Gminy. Odnosząc się do wypowiedzi 
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radnego JERZEGO BAJENY, poinformowała, że z pytaniem o wniosek w sprawie 

dofinansowania drogi w Podbielu należy kierować do Starostwa. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zaprzeczył tym twierdzeniom podkreślając, że zawsze był za remontem świetlic. Mówił 

jedynie o tym, że na ich remont niepotrzebnie są wydawane duże pieniądze. Zaznaczył, że w 

dalszym ciągu uważa, że 90% wyremontowanych świetlic nie jest wykorzystywana przez 

mieszkańców. Jako przykład podał świetlicę w Bańkach. Przypomniał, że w sprawie remontu 

świetlicy w Nałogach były ustalenia w momencie pojawienia się tematu sprzedaży działki w 

Nałogach, za którą pieniądze miały być przeznaczone na ten remont. Zwrócił się z wnioskiem o 

odnalezienie wszystkich protokołów, gdzie zostały zapisane wypowiedzi radnego na temat 

remontu świetlicy w Nałogach.  

Radny JERZY PAC 
- Powiedział, że przez 8 lat bezskutecznie składał wnioski o ujęcie w budżecie gminy remontu 

drogi z Łubina Kościelnego do Stryk, na której nie ma warstwy asfaltowej. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że jeśli chodzi o drogę z Łubina Kościelnego do Stryk – była mowa o jej 

naprawie, natomiast remont drogi z Augustowa do Stryk był inicjatywą Powiatowego Zarządu 

Dróg. Zdaniem radnego JERZEGO PACA temat remontu tego odcinka drogi temat pojawił się 

bardzo szybko i szybko uzyskał akceptację. 

Radny JERZY BAJENA 

- Zgłosił brak reakcji na prośbę Pani Sołtys Sołectwa Mokre o dowiezienie 2 wywrotek 

kruszywa na drogę gruntową we wsi Mokre prowadzącą do cmentarza oraz wywrotkę za byłą 

zlewnią mleka. Pomimo zaznaczenia przez kierownika, że jest to sprawa pilna i uzgodnieniu z 

osobą dysponującą sprzętem do wyrównania, dostawy żwiru nie było. Negatywnie ocenił 

współpracę Urzędu Gminy z sołtysami. Radny stwierdził, że przy takiej współpracy trudno 

mówić o satysfakcji z pełnienia tej funkcji, chociaż takie życzenia są przysyłane z okazji Dnia 

Sołtysa. 

Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

- Zwrócił uwagę na słaba komunikację między Urzędem Gminy a radnymi. Jako przykład podał 

sprawę dotyczącą  nieruchomości w Nałogach, której cenę sprzedaży Rada Gminy podniosła do 

90 tys. zł, natomiast Wójt do sprzedaży obniżyła cenę do 70 tys. zł nie informując o tym  Rady 

Gminy. 

Kierownik Referatu IGK – PIOTR HRYNIEWICKI 

- Przyznał, że nie powiadomił Pani Sołtys o przesunięciu terminu dowiezienia żwiru, wyjaśnił 

jednocześnie, że było to spowodowane awarią sprzętu. Zadeklarował, że do dnia obchodów żwir 

zostanie przywieziony. Powiedział, że w takich sytuacjach sołtysi sami również mogliby 

zadzwonić do urzędu i zapytać o realizację zadania.  Swoje niedopatrzenie wytłumaczył dużą 

ilością spraw do załatwienia. 

 Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

- Powiedziała, że drogi wymagające pilnej naprawy są remontowane. Zwróciła przy tym uwagę, 

że naprawa nawierzchni dróg gruntowych jest czasowa i za jakiś czas droga taka ponownie 

wymaga remontu. Trudnością są awarie sprzętu. 

- Wyjaśniła sprawę sprzedaży działki, o której mówił radny A.G. TYMIŃSKI. Poinformowała, 

że cena była obniżana  po kolejnych nierozstrzygniętych przetargach.  Co prawda radni nie byli 

informowani o obniżeniu ceny, ale wszystkie informacje dot. przetargów były podawane do 

publicznej wiadomości. Zgodnie z obowiązującymi przepisami cenę sprzedaży ustala Wójt 

Gminy. Nieruchomość w Nałogach została sprzedana za kwotę 72.720,- zł. 

Radny JERZY ONACIK 

- Zasugerował, aby do prac remontowych wynajmować firmę, ponieważ koszty ponoszone przez 

gminę są zbyt wysokie. Utrzymanie sprzętu kosztuje więcej niż wartość zadania.  

Radny JERZY PAC 
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- Poruszył niewłaściwą, jego zdaniem, organizację pracy sprzętu ciężkiego gminy. W niektórych 

wsiach sprzęt zostaje na miejscu przez kilka dni do ukończenia robót, natomiast, jeśli prace są 

wykonywanie w Łubinie Kościelnym, wówczas sprzęt codziennie przyjeżdża i wyjeżdża do 

Bielska po zakończonym dniu pracy.  

Kierownik Referatu IGK – PIOTR HRYNIEWICKI 

- Wyjaśnił, że sprzęt pozostaje we wsi do następnego dnia, jeśli jest zapewniony nadzór, nie jest 

natomiast zostawiany na weekend. Jeśli zadanie zostaje zrealizowane, to nie ma powodu 

pozostawiania sprzętu. Poza tym, operator po zakończonej pracy musi wrócić do domu, a w tym 

celu należy zapewnić jakiś transport. 

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

Do pkt 6) 
 W związku z wyczerpaniem porządku  o godz. 1115  posiedzenie zostało zamknięte. 

  

Protokołowała: 

/-/Insp.  Ala Wawulska 

 

 

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

 

2. KOWALCZUK Jan  

 

3. KRUK Alina  

 

4. MISIUK Albin  

 

          5. ONACIK Jerzy  

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący)  

 

2. CAR Mikołaj  

  

3. CHILKIEWICZ Jerzy – 

prowadzący posiedzenie  

 

  

4. KIRYLUK Mikołaj  
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5. PAC Jerzy  

6. TKACZUK Lucyna  

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

 

2. BAJENA Jerzy 

 

 

3. KORSZAK Alina  

 

 

4. ONACIK Jerzy 

 

 

5. PAC Jerzy 

 

 

 


